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§ 1  
Sammanträdets öppnande 
 

Ordföranden Martin Hansson (MP) hälsar alla välkomna och 

förklarar sammanträdet öppnat. 

 

 

§ 2  
Närvarande 

 

Alla närvarande presenterar sig. 

 

 

§ 3  
Föredragningslistan godkänns 
 
Beslut  

Föredragningslistan godkänns och återkopplingen från det 

gemensamma mötet med kommunstyrelsen tas upp under 

återkoppling från presidiet.  

 

 

§ 4 
Val av protokollsjusterare och tid för justering av 
protokollet 
 
Beslut  

Ordföranden Martin Hansson (MP) och vice ordföranden Lena 

Huss HSO/ÅSS utses att justera protokollet. Protokollet 

justeras onsdagen den 13 december 2017. 

 
 

§ 5 
Framkomlighetsstrategin/offentliga rum  
 

Borgarrådet Helldén informerar om framkomlighetsstrategin och 

tillägget till strategin med offentliga rum. Dokumentet om 

offentliga rum handlar om vad som ska göras med de offentliga 

rummen. Frågor som behandlas är exempelvis var det är lämpligt 

att ha uteserveringar och flera permanenta gågator på sommaren.  

 

Det finns nya regler för upplåtelse av mark. Tillstånd ges av 

trafikkontoret när det gäller att aktivera våra offentliga miljöer.  

 

Frågor och diskussion i rådet följer. Frågor om möjlighet för 

färdtjänsten att stanna/parkera, parkbänkar vid gångbanorna, 
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snöröjning, trafikskyltar samt framkomlighet vid 

ombyggnationen, konsekvensanalys av förslagen m.m. 

diskuteras. 
 

Beslut  

Kommunstyrelsens råd för funktionshinderfrågor beslutar 

följande. 

 

Rådet sammanställer synpunkter till roteln i ärendet.  

 

 
§ 6  
Stadens program mot våld i nära relationer 
 

Malin Torberger och Marie Haesert från socialförvaltningen 

informerar om Stadens program mot våld i nära relationer. 

 

Programmet är antaget av kommunfullmäktige i januari 2017 och 

omfattar alla stadens nämnder och bolag. Vissa nämnder har 

särskilt stort ansvar som exempelvis socialnämnden, 

utbildningsnämnden, äldrenämnden och stadsdelsnämnderna.  

 

Programmet följs upp med indikatorer och aktiviteter i det 

integrerade ledningssystemet (ILS). Varje nämnd och bolag 

skapar sina egna indikatorer och aktiviteter. 

 

Programmets syfte är att motverka och upptäcka våld i nära 

relationer (VINR) och hedersrelaterat våld och förtryck (HRV) 

och syftet är även att ge skydd och stöd till våldsutsatta samt 

insatser till våldsutövare för beteendeförändring. Arbetet baseras 

på ett normkritiskt förhållningsätt där värderingar och attityder 

ifrågasätts som exempelvis maskulinitetsnormer. Våld i nära 

relationer finns överallt. Begreppet nära relation är könsneutralt. 

Ambitionen med programmet är att alla medarbetare ska ha 

grundläggande kunskaper.  

 

Frågor och diskussion i rådet följer. 
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§ 7  

Ett Stockholm för alla – Program för tillgänglighet och 

delaktighet för personer med funktionsnedsättning 

2018-2023 

Förslag till reviderat program 

Dnr 171-1831/2016 

R VI 

Remisstid 16 februari 2018 

 

Kommunstyrelsens råd för funktionshinderfrågor beslutar 

följande. 

 

Ett förslag till remissvar från rådet tas fram genom att alla mailar 

förslag som sedan sammanställs och tas upp på nästa 

sammanträde den 5 februari 2018.  

 

 

§ 8 

Funktionshinderombudsmannen 

 

Stockholms stads funktionshinderombudsman Pia Enhage 

informerar rådet om följande. 
 

 Den 16 november 2017 anordnade staden en utbildningskväll i 

samarbete med HSO Stockholm för alla ordföranden och vice 

ordföranden i de lokala funktionshindersråden. 

Funktionshindersombudsmannen informerade om det 

reviderade programmet för delaktighet som är ute på remiss 

till stadens nämnder och bolag samt organisationer och om 

funktionshindersaspekter på stadens budget 2018. 

Myndigheten för delaktighet medverkade med information om 

funktionshinderspolitiken.   

 

 Pia Ehnhage ingår i en referensgrupp för sociala 

hållbarhetskommissionens delrapport om barn som bevittnar 

våld eller blir utsatta för våld i nära relationer och bidrar där 

med att lyfta frågan ur ett funktionshinderperspektiv. 

 

 S:t Julianpriset 2017 delades ut i kulturhuset den 3 december 

på internationella funktionshindersdagen. Årets arbete med 

priset kommer att utvärderas. Under år 2018 kommer alla 

priser och utmärkelser som staden har att genomgå en översyn.   
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 Funktionshindersombudsmannens årsrapport är klar och 

genomgår granskning för närvarande. Den har tillkommit i ett 

mellanläge som dominerats av programarbetet och i avvaktan 

på den kommande funktionshinderspolitiken, som riksdagen 

fattade beslut om den 30 november 2017.  

 

 Den 6 december 2017 träffar funktionshindersombudsmannen 

stadens tillgänglighetsnätverk. Programförslaget, 

utvärderingsarbetet i S:t Julianpriset och stadens 

tillgänglighetsguide är några av punkterna på dagordningen.   

 

 Den 7 december 2017 genomför MFD sin årliga 

delaktighetsdag.   

 

 

§ 9 
Återkoppling från presidiet 

 

1. Utvärdering av nya parkeringsplanen samt dess 

påverkan på handikapplatser  

 

Enligt trafikkontorets preliminära slutsats har antalet 

förfalskade handikapptillstånd minskat. Den heltäckande 

utvärderingen kommer troligtvis efter sommaren, gäller 

taxorna 5. Taxa 4 närförorterna där är omskyltning på gång.  

 

Amir Amiriazzi informerar om att de inte har kunnat 

kontrollera med trafikkontoret om de förfalskade 

parkeringstillstånden verkligen har minskat. Utvärderingen i 

den delen som avser handikapptillstånden vill rådet ha del av.  

 

Enligt ordföranden ska utvärderingen vara klar. 

Förhoppningsvis skickas den denna vecka eller nästa. 

 

2. En aktivitet med rådet 

 

Presidiet tittat på om det finns en möjlighet att göra ett 

studiebesök som är kopplat till medborgarhuset. Eventuellt  

kan rådet få träffa några av projektledarna om det har 

kommit tillräckligt långt. Presidiet återkommer i frågan. 
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3. Gemensamma mötet mellan rådet och kommunstyrelsens 

presidium 

 

Kommunstyrelsens presidium ska inkomma med skriftliga 

svar på rådets frågor. 

 
 
§ 10  
Brevet om tillgänglighet till stadens lokaler 
 

Ordföranden Martin Hansson informerar om att ett förslag till 

brev om tillgänglighet till stadens lokaler är framtaget av 

presidiet. Ytterligare synpunkter från rådets ledamöter och 

ersättare mailas till ordföranden Martin Hanson. 

 
 
§ 11  
Anmälningsärenden 
 

Beslut 

 

Handlingarna enligt kallelsen anmäls till rådet. Det gäller 

protokollet från den 13 november 2017 samt rådets balanslista.  

Till balanslistan läggs att Valnämnden och revisorerna bjuds in 

till rådets möte den 5 februari 2018. 

 

 

§ 12  

Övriga frågor  

 
Beslut  

Kommunstyrelsens råd för funktionshinderfrågor beslutar 

följande. 

1. Den tidigare bordlagda frågan om sammanträdestid för 

rådet i december 2018 beslutas att bli den 17 december 

2018. 

2. De gemensamma tiderna med rådet och kommunstyrelsen 

och kommunstyrelsens presidium är inte fastlagda ännu 

utan bara ett förslag. 
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§ 13  

Sammanträdet avslutas 

 

Ordföranden Martin Hansson avslutar sammanträdet och 

förklarar sammanträdet avslutat kl. 16.35. 

 

Vid protokollet 

 

 

Kerstin Tillkvist 


